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Eurofiber 
Eurofiber exploiteert hoogwaardige en toekomstvaste glasvezelnetwerken en regionale datacenters 
in Nederland, België, Duitsland en Frankrijk. In totaal heeft Eurofiber 70,500 km aan glasvezelnetwerk 
uitgerold. Het glasvezelnetwerk van Eurofiber is een ‘open netwerk’. Onze klanten hebben de vrijheid 
om zelf de diensten, toepassingen en aanbieders te kiezen die ze nodig hebben. Zo kunnen ze het 
innovatiepotentieel in de digitalisering ten volle benutten. Eurofiber biedt klanten de ‘Lifeline for the 
digital society’. 
 
Vanwege het belang van digitalisering is Eurofiber door de overheid gekenmerkt als onderdeel van de 
vitale infrastructuur van Nederland. Met een marktaandeel van 35% in de zakelijke glasvezelmarkt in 
Nederland is Eurofiber een belangrijke partij.  

Het fundament van de digitale samenleving zijn fijnmazige glasvezelnetwerken die de toenemende 
datastromen betrouwbaar en veilig transporteren. 

Voor een deel zijn deze netwerken al gerealiseerd. Voor consumenten (Fiber to the Home - FttH) geldt 
dat naar verwachting in 2025-2027 het merendeel van de huizen in Nederland zal zijn aangesloten op 
glasvezel. Voor onze (potentiële) klanten met hun continue groeiende vraag naar connectiviteit, 
waaronder overheden, ziekenhuizen, onderwijsinstellingen, en bedrijven (Fiber to the Office - FttO), 
geldt dit echter niet. 
 

Digitale Economie 
Nederland heeft een uitstekende uitgangspositie voor wat betreft de digitale economie. Daarbij 
spreekt Eurofiber niet over de digitale economie, want wat ons betreft is de economie per definitie 
digitaal. De glasvezelnetwerken vormen zoals gezegd het fundament van de economie en deze 
behoren momenteel tot de wereldtop.  

Om tot de wereldtop te blijven behoren moet er wel geïnvesteerd blijven worden in de uitrol van 
netwerken. Hiervoor moeten de randvoorwaarden verbeterd worden. De afgelopen periode(s) is er op 
gebied van digitalisering het nodige bereikt, echter juist op het belangrijke onderwerp van digitale 
connectiviteit is er slechts minimale voortgang geboekt. 
 

De uitdagingen 
Zoals hiervoor genoemd behoren de huidige netwerken tot de wereldtop, echter om die positie te 
behouden moet een efficiënte uitrol van glasvezel gefaciliteerd worden op alle bestuurslagen. Op dit 
moment worden we echter nog altijd belemmerd op lokaal niveau door een wildgroei aan lokale 
regels, voorschriften en kosten. 

Eurofiber pleit daarom voor harmonisatie van beleid op alle bestuurslagen op twee gebieden:  
1. Eén vergunningensysteem voor de uitrol van glasvezelnetwerken  
2. Gefundeerde en voorspelbare leges-, degeneratie- en herstraatkosten  



 

 

Gigabit Infrastructure Act (GIA) 
Recent hebben de Europese Commissie, de Europese Raad en het Europese Parlement  een 
voorlopig akkoord gesloten over de Gigabit Infrastructure Act (GIA). Doelstelling van de GIA is het 
efficiënt (sneller en tegen minder kosten) uitrollen van gigabitnetwerken. De GIA beoogd met name 
om het vergunningsstelsel voor telecombedrijven te versimpelen en te versnellen. 
 
De ambitie van de GIA zou door alle bestuurslagen geadopteerd moeten worden, hetgeen op dit 
moment zeker niet het geval is. Op dit moment zien we dat het beleid van met name lokale overheden 
de uitrol van netwerken zeker niet faciliteert of aansluit bij de ambitie om netwerken van wereldniveau 
te hebben en verder uit te breiden. Samenwerking tussen lokale overheden, waardoor harmonisatie 
van het beleid wordt gerealiseerd, vindt onvoldoende plaats. Door het beleid te harmoniseren snijdt 
het mes aan twee kanten. Zowel de overheden als telecompartijen plukken hier de vruchten van door 
middel van meer efficiëntie en (dus) lagere kosten, waardoor de uitrol sneller kan plaatsvinden. 
 
Wij roepen daarom de overheden op om de GIA op een dusdanige wijze te implementeren die recht 
doet aan de ambitie van de GIA en niet enkel te kijken naar het (lokale) eigenbelang. We begrijpen dat 
een dergelijk samenwerken meer tijd en energie kost, maar hierbij geldt het oude gezegde “alleen ga 
je sneller, samen kom je verder”. 
 

Twin transition 
Digitalisering is een onderdeel van de “Twin transition”. De andere component hiervan is 
verduurzaming. Elektrificatie is hiervoor erg belangrijk. Ondanks de hoogwaardige energienetwerken 
lopen we in heel Nederland aan tegen de grenzen van de capaciteit en zal het nog de nodige jaren 
duren voordat de netbeheerders aan de sterk groeiende vraag kunnen voldoen. Dit dreigt ook de 
verdere digitalisering en innovatie (zoals AI) te vertragen.  

Dit ervaren we nu al in de praktijk met onze regionale datacenters, met als gevolg dat wij (nieuwe) 
klanten niet kunnen bedienen of onvoldoende groei perspectief kunnen bieden. Opmerkelijk genoeg 
zien we daarbij wel dat sommige netbeheerders commercieel actief zijn als telecomaanbieder, terwijl 
wij zouden verwachten dat ze hun handen vol hebben aan het zo snel mogelijk uitbreiden van hun 
energienetwerken.  
 

Conclusie 
De telecomaanbieders investeren fors in de uitrol van hoogwaardige digitale infrastructuur, ondanks 
bovengenoemde uitdagingen.   Daarom ons dringend verzoek om ervoor te zorgen dat de 
randvoorwaarden voor de verdere uitrol wordt verbeterd, zodat de sector haar tijd, energie en geld kan 
steken in het blijven aanleggen van de benodigde infrastructuur. Daarvoor moet het ambitieniveau op 
alle bestuurslagen omhoog. Op die manier behouden we ook het aantrekkelijke vestigingsklimaat 
voor internationale ondernemingen, die eveneens klant bij ons zijn.  


